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Geachte Raad, 
 
Naar aanleiding van verschillende berichten van belangenorganisaties rondom houtrook 

gericht aan de raad delen we met u middels deze brief de stand van zaken en de 

mogelijkheden rondom houtrook.  

Wij signaleren bij houtrook twee problemen: Jaarlijks krijgt de gemeente een aantal 

klachten van inwoners over (hout)stookgedrag van buren en de door hen ervaren 

overlast hiervan. Daarnaast kaarten belangenorganisaties problematiek rondom houtrook 

aan bij onze gemeente, zo ook bij u als raad. De gemeente heeft verschillende acties in 

gang gezet om haar inwoners zo goed mogelijk van dienst te zijn en overlast te 

voorkomen. Het RIVM heeft verschillende handreikingen gedaan rondom houtrook 

(overlast), welke door de gemeente zijn opgevolgd.  

 

Nationale actiegroepen 

Nationale actiegroepen komen jaarlijks in actie rondom dit thema, de ervaren overlast en 

gezondheidsrisico's zijn niet toegenomen in onze gemeente; alleen de commotie van 

deze landelijke actiegroepen is toegenomen. Deze groepen blijven dit door hen ervaren 

probleem rond houtrook aanhoudend agenderen bij de gemeente, bestuur en politiek. Dit 

wordt versterkt door de subsidie die landelijk wordt gegeven op de aanschaf van 

palletkachels en allesbranders.  

 

Inwoners  

In 2017 en 2018 heeft de afdeling Handhaving onderzoek ter plaatse gedaan in 8 

situaties met klachten omtrent overlast van houtrook. Daarnaast zijn er in beide jaren 

meerdere meldingen gedaan die zonder onderzoek ter plaatse telefonisch of per e-mail 

konden worden afgedaan. Bij klachten gaan we als gemeente in gesprek met de klager, 

de stoker en faciliteren we het onderlinge gesprek, zo nodig met buurtbemiddeling. De 

stoker wordt op de stooktips gewezen die ook op onze website staan. 

 

De Woningwet en het Bouwbesluit bieden weinig  tot geen mogelijkheid voor handhavend 

optreden. Het ontbreken van een objectieve norm en geschikt meetinstrumentarium 

zorgen voor het ontbreken van een handelingsperspectief tot handhavingsverzoeken.  
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Lokale en landelijke aandacht 

In de raadsvergadering van 21 december 2015 is toegezegd om, ter voorkoming van 

overlast door houtrook, tips over houtstook (opgesteld door het RIVM) op onze website 

te plaatsen. Dit hebben we eind 2015 op de website gedaan. In onze brieven aan 

inwoners en die klachten ervaren verwijzen wij hiernaar. Ook is in de Bestuurscommissie 

Gezondheid van december 2015 n.a.v. het GGD onderzoek Houtrook besloten:  

“De Bestuurscommissie Gezondheid vindt het thema zodanig van belang, dat zij pleit 

voor verder landelijk onderzoek om uiteindelijk te komen tot geschikte instrumenten 

m.b.t. overlast door houtrook. Zij vraagt de GGD dit in landelijke gremia onder de 

aandacht te brengen." 

 

Platform Houtrook en Gezondheid 

Dit signaal is besproken in de Tweede kamer en het ministerie I&M. Daar is het 

standpunt ingenomen dat hinder door houtrook een zaak is tussen mensen onderling 

waarbij de overheid verantwoordelijk is voor de juiste informatie. Het ministerie heeft 

hiertoe het RIVM de opdracht gegeven een toolkit te ontwikkelen. Deze staat al enige tijd 

op de website van het RIVM. Daarnaast is er een platform Houtrook en Gezondheid 

gestart waaraan onder andere belangengroepen, het RIVM, het ministerie en het VNG 

deelnemen. Zij benoemen een drietal thema’s:  

 Voorlichting  

 Ontwikkelen van meetmethoden en criteria  

 Het stellen van eisen aan stookinstallaties en het gebruik hiervan. 

 

De VNG ondersteunt de voorgestelde acties en geeft aan dat uitvoerbaarheid, 

handhaafbaarheid en uitvoeringskosten hierbij goed in ogenschouw moeten worden 

genomen. Op rond van deze criteria ontraden zij een stookverbod. Vanuit het VNG en 

verschillende gemeenten denken na over het verder uitwerken van de drie thema’s.  

 

Vervolg 

De belangengroepen die dit onderwerp onder uw aandacht brengen vragen om 

handhaving en aanscherping van regels. Om te kunnen handhaven moet landelijke 

regelgeving en instrumentarium worden ontwikkeld. We wijzen deze belangengroepen 

erop om het probleem daar aan te kaarten.  

 

Wanneer vanuit het Rijk adequate meetapparatuur en passende normen kan leveren is 

het handhaven op houtrook mogelijk. Als de raad  de problematiek herkent kant u dit 

probleem bij het VNG, de politieke partijen in de Tweede kamer en onze minister onder 

de aandacht brengen.  

 

Zonder verandering lijkt het ons verstandig om de genoemde huidige lijn over 

houtrook(overlast) voort te zetten. Als er adequate meetapparatuur beschikbaar komt en 

passende normen zich aandienen om dit probleem aan te pakken informeren wij u 

hierover. 
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Bel gerust als u vragen heeft 
Heeft u vragen over deze brief? Neem dan contact op met Hugo Bos door te bellen naar 
0513-617882 of te mailen naar h.bos@heerenveen.nl. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
burgemeester en wethouders van Heerenveen. 
De gemeentesecretaris,  De burgemeester, 
 
 
 
Jeroen van Leeuwestijn   Tjeerd van der Zwan 
 

  
 

 
  

 

mailto:h.bos@heerenveen.nl

